
TOPLANTININ TARİHİ VE YERİ 
19.02.2020 – BURGAZADASI – Adalar Cemevi 

TOPLANTININ AMACI VE KONUSU 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi İmar ve Şehircilik Daire Başkanlığı, Şehir Planlama Müdürlüğü 

tarafından yürütülen Adalar İlçesi Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı çerçevesinde Katılımcı 

Planlama çalışmaları Ekim 2019’da başlamış olup, Nazım Plan çalışmasına yönelik kurum 

görüşleri istenmiş, geçmiş plan süreçleri incelenmiş ve katılımcı planlama sürecinin 

organizasyonuna yönelik hazırlıklar yapılmıştır.  Bu kapsamda, İBB içi birimlerle ve Adalar 

Belediyesi ile görüşmeler yapılmış ve katılımcı planlama süreçlerinin planın başlangıcından 

sonuna kadar her aşamada İBB’nin belirleyeceği ilkeler ve halkın talep ve beklentileri 

doğrultusunda şekillenmesi, plan kararlarının ortaklaşa oluşturulması amaçlanmaktadır. 

Adalar İlçesi 1/5000 Ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Plan çalışmasının başladığına ve bu 

sürecin Adalar halkıyla birlikte katılımcı bir şekilde yürütüleceğine ilişkin bilgilendirmeler 

yapmak amacıyla ilk halk toplantıları her adada ayrı ayrı olmak üzere düzenlenmiştir. 

TOPLANTIDA ÖNE ÇIKAN BAŞLIKLAR 
Öncelikle,  ada sakinlerini bilgilendirmek ve ekibi tanıtmak amacıyla İstanbul Büyükşehir 

Belediyesi Şehir Planlama Şube Müdürü Fatih Doğan bir giriş konuşması gerçekleştirmiştir. 

Ardından, Şehir Planlama Müdürlüğü Adalar Planlama ekibi Üst Ölçek Planlama ve Katılım ekibi 

tarafından Adalar’daki planlama çalışmalarının amaç ve ilkeleri, ilçenin planlama geçmişi ve 

Adalar’da yürütülecek katılımcı planlama çalışmaları hakkında bir sunum yapılmıştır. Sunum 

sonrası soru-cevap kısmında katılımcılar tarafından tartışmaya açılan ve konuşulan konulardan 

öne çıkan başlıklar şu şekildedir; 

 Bir önceki plan sürecinde görüşlerin muhtarlar vasıtasıyla iletildiğine dair bilgilendirme 

 1/1000 ölçekli planın ihale edilmesine yönelik eleştiriler 

 Yeni plan çalışmalarında toplu ulaşım güzergahlarına, Adalar’ın eğimli doğal yapısına, 

ve iskele fazlalığına dikkat edilmesi gerektiği, kıyılarda yer alan kulüplerin 

önemsenmesi gerektiği ve planın yeni iş olanakları sağlamayı amaçlaması gerektiği 

 Adalıların kıyı kullanımının kısıtlandığı, ağaçların korunması sağlık hizmetlerinin 

arttırılması gerektiği, faytonların ise kaldırılmaması gerektiği 

 Toplantı duyurusunun yetersiz olduğuna ilişkin eleştiriler 

 Eğimden kazanılan imar haklarına ve bodrum katlara ilişkin sorular 

 Ön görünüme ilişkin sorunlar 

 Ada içi ulaşım sorunu ve akülü araç kullanımı 

TOPLANTI SONUNDA YAPILAN DEĞERLENDİRMELER (ÖZET) 
Katılımcılar yaşadıkları sorunlara ilişkin bilgiler verirken İBB Şehir Planlama Müdürlüğünden 

beklentilerini dile getirdiler.  

Burgazadası’nda yapılan bilgilendirme toplantısında öne çıkan konular faytonların kaldırılması, 

nüfus ve imar artışına yönelik endişeler, kıyı kullanımı ve iskeleler, ön görünüm ve eğime bağlı 

bodrum kat kullanımı oldu. Toplam katılımcı sayısı 28, toplantı sonunda yapılan mini anket 

katılımcı sayısı 18 ve yine toplantı sonunda dağıtılan gönüllü formunu dolduran katılımcı sayısı 

9 oldu.  



TOPLANTININ TARİHİ VE YERİ 
18.02.2020 – BÜYÜKADA – İSMEK Büyükada Merkezi 

TOPLANTININ AMACI VE KONUSU 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi İmar ve Şehircilik Daire Başkanlığı, Şehir Planlama Müdürlüğü 

tarafından yürütülen Adalar İlçesi Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı çerçevesinde Katılımcı 

Planlama çalışmaları Ekim 2019’da başlamış olup, Nazım Plan çalışmasına yönelik kurum 

görüşleri istenmiş, geçmiş plan süreçleri incelenmiş ve katılımcı planlama sürecinin 

organizasyonuna yönelik hazırlıklar yapılmıştır.  Bu kapsamda, İBB içi birimlerle ve Adalar 

Belediyesi ile görüşmeler yapılmış ve katılımcı planlama süreçlerinin planın başlangıcından 

sonuna kadar her aşamada İBB’nin belirleyeceği ilkeler ve halkın talep ve beklentileri 

doğrultusunda şekillenmesi, plan kararlarının ortaklaşa oluşturulması amaçlanmaktadır. 

Adalar İlçesi 1/5000 Ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Plan çalışmasının başladığına ve bu 

sürecin Adalar halkıyla birlikte katılımcı bir şekilde yürütüleceğine ilişkin bilgilendirmeler 

yapmak amacıyla ilk halk toplantıları her adada ayrı ayrı olmak üzere düzenlenmiştir. 

TOPLANTIDA ÖNE ÇIKAN BAŞLIKLAR 
Öncelikle,  ada sakinlerini bilgilendirmek ve ekibi tanıtmak amacıyla İstanbul Büyükşehir 

Belediyesi Şehir Planlama Şube Müdürü Fatih Doğan bir giriş konuşması gerçekleştirmiştir. 

Ardından, Şehir Planlama Müdürlüğü Adalar Planlama ekibi Üst Ölçek Planlama ve Katılım ekibi 

tarafından Adalar’daki planlama çalışmalarının amaç ve ilkeleri, ilçenin planlama geçmişi ve 

Adalar’da yürütülecek katılımcı planlama çalışmaları hakkında bir sunum yapılmıştır. Sunum 

sonrası soru-cevap kısmında katılımcılar tarafından tartışmaya açılan ve konuşulan konulardan 

öne çıkan başlıklar şu şekildedir; 

 Yeni yapılacak plan çalışmalarında plan nüfusunun arttırılıp arttırılmayacağı 

 Planlama yöntemine ilişkin değerlendirmeler ve klasik planlama anlayışının 

değiştirilmesi gerektiği 

 İptal edilen planda turizm, plan nüfusu, kıyı kullanımı ve dolgu alanlarına ilişkin 

konuların sıkıntılı olduğu 

 Adalar’da ana ulaşım aracının at ve fayton olması gerektiği, motorlu ve akülü araç 

kullanımının uygun olmadığı, akülü araç kullanımının orman tahribatına, yeni yol ve 

yapılaşma baskısına sebep olacağı 

 Faytonların bir ulaşım aracı değil, kültürel miras olduğu, yapılan uygulamaların güveni 

inşa eden en önemli unsur olduğu, faytonların kaldırılmasının atları özgürleştirmediği, 

karantina koşullarının kötü ve sağlıksız olduğu,  

 Adalarla ilgili yapılmış pek çok çalışma, belge ve akademik çalışma olduğu 

 Sunulan yöntem için iyi bir ekibe ihtiyaç olduğu, tüm bilgi ve belgelerin toplanması 

gerektiği 

 UNESCO’nun katılım normlarının uygulanmasının yeterli olacağı 

 Gerçekleştirilecek katılım etkinliklerinde hafta sonu ve yaz nüfusunun da dikkate 

alınarak plan takviminin güncellenmesi gerektiği 



 İBB Toplu Ulaşım Hizmetleri Müdürlüğünün gerçekleştirdiği ulaşım çalıştay raporunun 

yayınlanmadığı ve sonuçların yanlış lanse edildiği, söylendiği gibi şeffaf ve dmokratik 

olmadığı, bu deneyimin İBB ye olan güveni sarstığı, sadece belli kesimlerin 

söylemlerinin dikkate alındığı 

 Ulaşım tipi olarak kara yoluna uygun bir seçimin yapılması ve başka bir yönetimin 

gelmesi durumunda adadaki yapılaşmanın artacağına yönelik endişeler ve faytonlarla 

ilgili denetim yetersizliği 

 Adaların yönetim planına ihtiyaç duyduğu 

 Depreme ilişkin endişeler ve buna ilişkin çalışmalar olup olmadığı 

 Yazlık ve kışlık sinema alanı eksikliği, Troçki Evi ve Yetimhane gibi tarihi binaların çökme 

tehlikesi olduğu 

 İBB’nin elindeki envanterlerin halka paylaşılması gerektiği 

 İskeleler, dolgu alanları, kıyılar ve doğal sit alanlarına ilişkin problemler 

 Katılım planını takip edecek Adalar kent Konseyi, STKlar, kurum ve kişilerin de içinde 

olduğu bir yerel izleme grubuna ihtiyaç olduğu, ancak bu işin gönüllülükle değil ağır bir 

iş olduğundan maaşla yapılması gerektiği ve kamunun buna kaynak ayırması gerektiği 

 Özellikle yazın ve bayramlarda kontrolsüz ziyaretçi girişi, yoğun bisiklet kullanımı, 

günübirlik gelen ziyaretçilerin orman alanlarında oluşturduğu yangın riski ve çevre 

kirliliğine ilişkin denetimsizlik 

 Ağaçların bakımsızlığı 

TOPLANTI SONUNDA YAPILAN DEĞERLENDİRMELER (ÖZET) 
Katılımcılar yaşadıkları sorunlara ilişkin bilgiler verirken İBB Şehir Planlama Müdürlüğünden 

beklentilerini dile getirdiler.  

Büyükada’da yapılan bilgilendirme toplantısında öne çıkan konular faytonların kaldırılması ve 

atların durumu, nüfus yoğunluğu ve imar, planlama yöntemi ve iskeleler ve kıyıların durumu, 

ziyaretçiler oldu. Toplam katılımcı sayısı 44, toplantı sonunda yapılan mini anket katılımcı sayısı 

31 ve yine toplantı sonunda dağıtılan gönüllü formunu dolduran katılımcı sayısı 16 oldu.  

 

 

 



TOPLANTININ TARİHİ VE YERİ 
18.02.2020 – HEYBELİADA – Özdemir Kafe 

TOPLANTININ AMACI VE KONUSU 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi İmar ve Şehircilik Daire Başkanlığı, Şehir Planlama Müdürlüğü 

tarafından yürütülen Adalar İlçesi Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı çerçevesinde Katılımcı 

Planlama çalışmaları Ekim 2019’da başlamış olup, Nazım Plan çalışmasına yönelik kurum 

görüşleri istenmiş, geçmiş plan süreçleri incelenmiş ve katılımcı planlama sürecinin 

organizasyonuna yönelik hazırlıklar yapılmıştır.  Bu kapsamda, İBB içi birimlerle ve Adalar 

Belediyesi ile görüşmeler yapılmış ve katılımcı planlama süreçlerinin planın başlangıcından 

sonuna kadar her aşamada İBB’nin belirleyeceği ilkeler ve halkın talep ve beklentileri 

doğrultusunda şekillenmesi, plan kararlarının ortaklaşa oluşturulması amaçlanmaktadır. 

Adalar İlçesi 1/5000 Ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Plan çalışmasının başladığına ve bu 

sürecin Adalar halkıyla birlikte katılımcı bir şekilde yürütüleceğine ilişkin bilgilendirmeler 

yapmak amacıyla ilk halk toplantıları her adada ayrı ayrı olmak üzere düzenlenmiştir. 

TOPLANTIDA ÖNE ÇIKAN BAŞLIKLAR 
Öncelikle,  ada sakinlerini bilgilendirmek ve ekibi tanıtmak amacıyla İstanbul Büyükşehir 

Belediyesi Şehir Planlama Şube Müdürü Fatih Doğan bir giriş konuşması gerçekleştirmiştir. 

Ardından, Şehir Planlama Müdürlüğü Adalar Planlama ekibi Üst Ölçek Planlama ve Katılım ekibi 

tarafından Adalar’daki planlama çalışmalarının amaç ve ilkeleri, ilçenin planlama geçmişi ve 

Adalar’da yürütülecek katılımcı planlama çalışmaları hakkında bir sunum yapılmıştır. Sunum 

sonrası soru-cevap kısmında katılımcılar tarafından tartışmaya açılan ve konuşulan konulardan 

öne çıkan başlıklar şu şekildedir; 

Sunum sonrası soru-cevap kısmında katılımcılar tarafından tartışmaya açılan ve konuşulan 

konulardan öne çıkan başlıklar şu şekildedir; 

 Öncelikle depreme karşı önlem alınması ve çürük binaların onarılması gerektiği 

 Her adanın sorununun adaya özgü olduğu, ön görünüme ilişkin sorunlar, inşaat 

malzemelerinin depolandığı alanın düzenlenmesi gerektiği, eğim ve bodrum kat 

meselesine çözüm üretilmesi gerektiği, boş parsellere ilişkin verilecek kararlar 

 Anıtlar Kurulunun plan sürecine etkisi 

 Ulaşım çalıştayına yönelik eleştiriler ve turizm ile yapılaşmanın artacağına yönelik 

endişeler 

 Faytonların kaldırılması kararının halk katılımıyla ve şeffaf olmadığına ilişkin eleştiriler 

 Katılımcı planlama yöntemine ilişkin öneriler 

 Ulaşıma ilişkin tarifeli akülü araç ve dişli tramvay önerileri 

 İmar artışı ve betonlaşmaya karşı düşüncelerin dile getirilmesi 

 Turizme yönelik ulaşım yöntemine ilişkin sorular 

 Her adada bir ofis kurulmasına yönelik öneriler 

 Merkezi hükümet ve ona bağlı birimlerin Adalara yönelik tasarrufları 

 



TOPLANTI SONUNDA YAPILAN DEĞERLENDİRMELER (ÖZET) 
Katılımcılar yaşadıkları sorunlara ilişkin bilgiler verirken İBB Şehir Planlama Müdürlüğünden 

beklentilerini dile getirdiler.  

Heybeliada’da yapılan bilgilendirme toplantısında öne çıkan konular faytonların kaldırılması, 

nüfus ve imar artışına yönelik endişeler, kıyı, ön görünüm ve deprem ve eğime bağlı bodrum 

kat kullanımı oldu. Toplam katılımcı sayısı 42, toplantı sonunda yapılan mini anket katılımcı 

sayısı 28 ve yine toplantı sonunda dağıtılan gönüllü formunu dolduran katılımcı sayısı 16 oldu.  

 

 

 



TOPLANTININ TARİHİ VE YERİ 
19.02.2020 – KINALIADA – Proti Kafe 

TOPLANTININ AMACI VE KONUSU 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi İmar ve Şehircilik Daire Başkanlığı, Şehir Planlama Müdürlüğü 

tarafından yürütülen Adalar İlçesi Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı çerçevesinde Katılımcı 

Planlama çalışmaları Ekim 2019’da başlamış olup, Nazım Plan çalışmasına yönelik kurum 

görüşleri istenmiş, geçmiş plan süreçleri incelenmiş ve katılımcı planlama sürecinin 

organizasyonuna yönelik hazırlıklar yapılmıştır.  Bu kapsamda, İBB içi birimlerle ve Adalar 

Belediyesi ile görüşmeler yapılmış ve katılımcı planlama süreçlerinin planın başlangıcından 

sonuna kadar her aşamada İBB’nin belirleyeceği ilkeler ve halkın talep ve beklentileri 

doğrultusunda şekillenmesi, plan kararlarının ortaklaşa oluşturulması amaçlanmaktadır. 

Adalar İlçesi 1/5000 Ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Plan çalışmasının başladığına ve bu 

sürecin Adalar halkıyla birlikte katılımcı bir şekilde yürütüleceğine ilişkin bilgilendirmeler 

yapmak amacıyla ilk halk toplantıları her adada ayrı ayrı olmak üzere düzenlenmiştir. 

TOPLANTIDA ÖNE ÇIKAN BAŞLIKLAR 
Öncelikle,  ada sakinlerini bilgilendirmek ve ekibi tanıtmak amacıyla İstanbul Büyükşehir 

Belediyesi Şehir Planlama Şube Müdürü Fatih Doğan bir giriş konuşması gerçekleştirmiştir. 

Ardından, Şehir Planlama Müdürlüğü Adalar Planlama ekibi Üst Ölçek Planlama ve Katılım ekibi 

tarafından Adalar’daki planlama çalışmalarının amaç ve ilkeleri, ilçenin planlama geçmişi ve 

Adalar’da yürütülecek katılımcı planlama çalışmaları hakkında bir sunum yapılmıştır. Sunum 

sonrası soru-cevap kısmında katılımcılar tarafından tartışmaya açılan ve konuşulan konulardan 

öne çıkan başlıklar şu şekildedir; 

 Yaz nüfusunun da dikkate alınarak plan takviminin güncellenmesi gerektiği  

 Nüfus projeksiyonlarında turistlerinde de dikkate alınması gerektiği 

 Eğimden kazanılan bodrum katlara ve kat yüksekliğine ilişkin sorunlar 

 Turizme yönelik sorular 

 Binaların eski olması, can güvenliğine ilişkin endişeler 

 Sosyal ve kültürel tesis ve özellikle kış aylarına yönelik faaliyet ihtiyacı 

 Gecekondu alanları ve mülkiyet sorunu 

 Ön görünüme ilişkin sorunlar 

 Ada içi ulaşım sorunu ve akülü araç kullanımı 

TOPLANTI SONUNDA YAPILAN DEĞERLENDİRMELER (ÖZET) 
Katılımcılar yaşadıkları sorunlara ilişkin bilgiler verirken İBB Şehir Planlama Müdürlüğünden 

beklentilerini dile getirdiler.  

Kınalıada’da yapılan bilgilendirme toplantısında öne çıkan konular kıyı kullanımı ve iskeleler, 

ön görünüm ve eğime bağlı bodrum kat kullanımı, gecekondular ve mülkiyet sorunu, sosyal ve 

kültürel tesis eksikliği oldu. Toplam katılımcı sayısı 23, toplantı sonunda yapılan mini anket 

katılımcı sayısı 14 ve yine toplantı sonunda dağıtılan gönüllü formunu dolduran katılımcı sayısı 

4 oldu.  
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